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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Nagy Márton István, gazdaságfejlesztési miniszter 

Az interpelláció címe: " Hajlandóak-e megszüntetni a vállalkozásokat sújtó kamarai díjat?" 

Tisztelt Miniszter Úr!
 
 A rendszerváltás utáni Magyarország egyik legfontosabb demokratikus vívmánya a hivatásrendi 
kamarák és a települési önkormányzatok létrehozatala volt. Mint jogász és a Magyar Ügyvédi 
Kamara tagja, büszke vagyok arra, hogy hivatásrendbeli, szakmai közösséghez is tartozom. Úgy 
gondolom, hazánkban hasonlóan büszkék erre az építészek, az orvosok vagy éppen a közjegyzők, 
és még sorolhatnánk.
 
 Ám az Önök kormánya rekordgyorsasággal javasolta, és a beterjesztés után 24 órával később meg 
is szavazta a kormánypárti többség, hogy az orvosok vonatkozásában szüntessék meg a kötelező 
kamarai tagságot. Mindezek ellenére figyelemre méltó a kamarai tagság nagyarányú támogatása az 
orvosok körében, ugyanis a kormánypárti javaslat megszavazása óta a korábbi kamarai tagok 
kétharmada jelezte az egy hónapos határidőn belül, hogy továbbra is a hivatásrendi kamara tagja 
kíván maradni.
 
 Minden bizonnyal Ön előtt is ismert, hogy a kormány fenti döntése után élénk vita alakult ki a 
kötelező kamarai tagságokkal kapcsolatban. A vállalkozások megsegítését és a vállalkozások 
szabadságát támogató Jobbik-Konzervatívok közössége azt javasolja, hogy a kereskedelmi és 
iparkamarai tagság is szabadon választható legyen, ahhoz ne kelljen jogszabályi kötelezettség miatt 
tartozni, és fizetni az éves, 5000 Ft-os hozzájárulási díjat. Álláspontunk szerint ugyanis elérkezett 
az idő, hogy a Magyar Orvosi Kamarához hasonlóan a Kereskedelmi és Iparkamara tagjai is 
eldönthessék, hogy a kötelező tagság eltörlése után is a kamara tagjai kívánnak-e maradni, és 
kiderüljön, milyen valós vállalkozói tagi támogatás áll mögötte, és mennyire képes és alkalmas a 
hivatásrend képviseletére.



 
 Kérdezem ezért Tisztelt Miniszter Urat, hogy mikor kívánják megszüntetni a kereskedelmi és 
iparkamarai tagokat régóta bántó és sokak által teljesen feleslegesnek tartott sarcot?

Várom érdemi válaszát!

dr. Lukács László György
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